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- Na ścianach dwóch ośrodków kultury naszej 
gminy widnieją murale. Skąd wziął się pomysł 
na tego typu formę upamiętniania bohaterów?

- Dawno przywykliśmy do wszechobecnych tablic 
pamiątkowych czy pomników. Uważam, że murale zde-
cydowanie bardziej przyciągają uwagę i zainteresowa-
nie. Są to też wprost dzieła sztuki na elewacjach. Dosko-
nale pamiętam z końca lat 90-tych pomazane sprayami 
ściany czy wagony pociągów. W pewnym momencie 
ktoś wpadł na doskonały pomysł, żeby wykorzystać ta-
lenty artystów „wyżywających” się na infrastrukturze, 
która nas otacza i dać im szansę w sposób przemyślany 
korzystać z ich talentów. Tak zaczęły powstawać pierw-
sze murale o różnej tematyce. Dziś street art to ceniona 
dziedzina sztuki. Przy okazji upamiętniania bohaterów, 
budynki poprawiają swą estetykę. 

- Aby powstał mural trzeba jednak podjąć nie-
mały wysiłek… 

- Aby powstał mural, musiał urodzić się pomysł, 
który przerodził się w cel. Mam naturę człowieka, który 
stawiając sobie cel dąży do jego osiągnięcia, do skutku. 
Udało mi się skontaktować ze znakomitym artystą 
Arkadiuszem Andrejkowem, który dość szybko zgodził 
się stworzyć mural przedstawiający płk. Leopolda Lisa-
-Kulę. W związku z faktem, że rok 2019 w naszej gminie 
oraz w województwie są oficjalnie Rokiem Leopolda 
Lisa-Kuli, pomyślałem, że warto zainteresować moją 
koncepcją Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Rze-
szowie. IPN zareagował bardzo pozytywnie i ostatecz-

nie zdecydował się sfinansować powstanie obrazu. Na-
tomiast mural przedstawiający ppłk. Ignacego Szpunara 
mógł zostać zrealizowany dzięki dotacji z Programu 
Wieloletniego Niepodległa w ramach działania „Ko-
alicje dla Niepodległej” i datków osób prywatnych. Dla 
instytucji samorządowej taki wydatek nie jest lekki do 
udźwignięcia. Nawiązując do wysiłku to rzekłbym, że 
tym wysiłkiem był upór, aby osiągnąć cel. Na szczęście 
taki wysiłek przynosi też dużo osobistej satysfakcji. 

- Są pomysły, plany na kolejne obrazy w gminie 
Łańcut? 

Zdaje się, że ta forma sztuki przypadła do gustu 
mieszkańcom gminy, bo otrzymałem wiele próśb, żeby 
w innych miejscowościach również wykonać murale. 
Niekoniecznie związane z bohaterami wojennymi, ale 
innymi zasłużonymi osobami, czy po prostu nawiązu-
jące do charakteru miejscowości lub lokalnego folkloru. 
Bardzo chciałbym zrealizować mural na drewnie, co jest 
domeną twórczości Arkadiusza Andrejkowa. Na spe-
cjalnie postawionej ścianie wyłożonej starymi deskami 
miałby powstać portret Franciszka Magrysia w Handz-
lówce, np. w Parku Magrysia. Jednak zanim kolejne 
murale to teraz czas na realizację iluminacji świetlnej 
dwóch już powstałych. Lis-Kula będzie po raz pierwszy 
oficjalnie podświetlony 11 listopada, w dzień jego uro-
dzin, a także Święto Odzyskania Niepodległości.    

Dziękuję za rozmowę
Rozmawiała Bernadeta Bróż

WYSOKA Trwa przebudowa drogi 
„Ziajówka” w Wysokiej. 

Wykonane zostały już przekład-
ki infrastruktury technicznej. 

Na części ciągów pieszych położona 
została kostka. Przygotowywane są 
również podbudowy poszerzeń drogi. 

Przypomnijmy, że gmina na realizację 
inwestycji otrzymała dofinansowanie 
z Ministerstwa Infrastruktury na kwotę 
prawie 2 mln zł. W ramach zadania zo-
stanie m.in. przebudowane skrzyżowa-
nie oraz powstanie nawierzchnia asfal-
towa i chodnik na dł. ponad 1,5 km. 

(iw)

Trwają prace przy rozbudowie 
drogi „Ziajówka”

 Zakończenie inwestycji planowane jest na koniec I półrocza 2020 roku  FOT. KINGA BALAWEJDER 

Najpierw pomysł, później cel 
– tak powstały murale w gminie Łańcut 

Rozmowa z MATEUSZEM WITCZUKIEM, dyrektorem Centrum Kultury Gminy Łańcut

Autorem murali w Kosinie i Albigowej jest Arkadiusz 
Andrejkow (na zdj. po prawej) FOT. BERNADETA BRÓŻ
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POWIAT ŁAŃCUCKI  30 września 
odbyło się symboliczne wbicie ło-
paty pod przebudowę tzw. obwod-
nicy Łańcuta, na którą mieszkańcy 
czekali wiele lat.

Udział w wydarzeniu wzięli 
przedstawiciele rządu z Mi-
nisterstwa Infrastruktury 
i Budownictwa z ministrem 

Andrzejem Adamczykiem na czele, 
parlamentarzyści, wojewoda podkar-
packi, a także przedstawiciele władz 
samorządowych województwa, po-
wiatu łańcuckiego, miasta Łańcut 
i gminy Łańcut. 

- Przebudowa DK 94 jest bezprece-
densową inwestycją, jeśli chodzi o skalę 
przedsięwzięcia i wydatkowane kwoty, 
realizowaną na terenie gminy Łańcut.  
Siłą rzeczy bardzo zmieni połączenia ru-
chu lokalnego z krajowym – podkreślał 
wójt Jakub Czarnota.

Dodał, że od początku tego roku 
gmina starała się, aby w projekcie 
przebudowy uwzględnić postulaty 
mieszkańców Głuchowa, obawiają-
cych się utrudnień po zakończeniu 
inwestycji. 

- W wyniku rozmów prowadzonych 
z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych 
i Autostrad oraz wykonawcą kontrak-
tu firmą Budimex  wynegocjowaliśmy 
dodatkowe rozwiązania tj.  umożliwie-
nie lewoskrętu do firmy Bispol, wyko-
nanie dodatkowego wjazdu na drogę 
wewnętrzną Zablesza, oświetlenie do-
datkowych jezdni, czy wykonanie zatok 
autobusowych w rejonie firmy Bispol – 
wyliczał wójt gminy. 

Ponadto GDDKiA wyraziła zgodę na 
wykonanie połączenia przyszłej drogi 
serwisowej z  drogą powiatową  w po-
bliżu komisu samochodowego  oraz 
skomunikowanie ośrodka kultury 
z drogami publicznymi.  

Znaleziska archeologiczne 
Wykonawcą rozbudowy odcinka DK 94 
Łańcut – Głuchów jest firma Budimex. 
Koszt inwestycji wyniesie ponad 115 
mln zł. Zadanie finansowane jest z bu-
dżetu państwa. 

- Obecnie prowadzone są prace 
przygotowawcze, czyli wykopy, robo-
ty ziemne i nasypy. Wycięte zostały 
drzewa, ściągnięto warstwę humusu 
– mówił Norbert Nowak, kierownik 
budowy. 

Konieczne były także prace m.in. ar-
cheologiczne. We wrześniu odnalezione 
zostały pozostałości z II wojny świato-
wej – kilkaset sztuk amunicji, schowane 
w słoiku opaski, a także mapy wojsko-
we z 1939 roku, które zostały przeka-
zane do Instytutu Pamięci Narodowej. 
- Jakieś 200 m przed Głuchowem ar-
cheolog wykopał znalezisko, jak mówił 
pochodzące z okresu brązu sprzed 2 tys. 
lat p.n.e – wspomniał Norbert Nowak. 

Utrudnienia w ruchu 
Zakres robót obejmuje m.in. wy-
konanie pięciu rond (na przecięciu 
DK94 z: DW877, DW881, ul. Granicz-
ną ul. Kościuszki i DP1520R) , dróg 
dojazdowych, oświetlenia, ekranów 
akustycznych i zatok autobusowych. 
Wykonawca wybuduje także most 
drogowy na rzece Sawa o długości 
33 m, przebuduje urządzenia in-
frastruktury technicznej: sieci wo-
dociągowe, kanalizacyjne, gazowe, 
w tym sieci gazu wysokiego ciśnie-
nia na długości 6 km. 

Na kierowców czekają niema-
łe utrudnienia w ruchu. Kierownik 
budowy Norbert Nowak zaznaczał, 
że będą pojawiać się ogranicze-
nia prędkości i zawężenia, ale ruch 
dwukierunkowy będzie utrzymywa-
ny cały czas. 

 
 Bernadeta Bróż

GŁUCHÓW W związku z prze-
budową drogi krajowej nr 94 
w Głuchowie samorząd gminy 
Łańcut zdecydował się dostoso-
wać infrastrukturę drogową do 
nowej organizacji ruchu. 

Została już podpisana umo-
wa z firmą projektową Sp-Geo 

z Kańczugi. Zadaniem firmy jest 
zaprojektowanie nowego rozwią-
zania komunikacyjnego łączącego 
Ośrodek Kultury w Głuchowie z bu-
dowanym rondem oraz drogi pu-

blicznej łączącej drogę powiatową 
(w kierunku Dębiny) z drogą serwi-
sową prowadzącą do Zespołu Szkół 
oraz kościoła. Realizacja inwestycji 
rozpocznie się zaraz po zakończeniu 
prac projektowych. 

- Nowe drogi będą znacznym uła-
twieniem dla mieszkańców Głucho-
wa, którzy będą mogli przemiesz-
czać się między kościołem, szkołą 
i Ośrodkiem Kultury bez potrzeby 
włączania się do DK 94 – zaznacza 
wójt Jakub Czarnota. 

 (KB)

Nowe połączenie dróg lokalnych z DK 94 

Wybudowane drogi mają stworzyć komunikacyjną całość z przebudowaną DK 94 FOT. KINGA BALAWEJDER 

- Mamy świadomość, że lista postulatów mieszkańców była dłuż-
sza,  nie zmienia to faktu, że ostateczna wersja przebudowy DK 94 
jest znacznie korzystniejsza dla gminy i Głuchowa niż ta propono-
wana jeszcze w 2018 r.  – zaznaczał wójt    FOT. BERNADETA BRÓŻ 

Ruszyła długo oczekiwana przebudowa 
tzw. obwodnicy Łańcuta. Potrwa do 2021 roku

„Obwodnica” ma być gotowa 
we wrześniu 2021 roku
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GMINA ŁAŃCUT Dobiega końca 
budowa chodnika w Kraczkowej. 
Mieszkańcy będą mogli poruszać 
się nim do samej DK 94. 

Budowa chodnika od Ośrodka Zdro-
wia do Drogi Krajowej 94, podob-

nie jak budowa chodnika w kierunku 
Albigowej, to zadania, które nie były 
planowane w budżecie gminy. Dzięki 
oszczędnościom z innych inwestycji 

udało nam się wygospodarować środki 
na ten cel – podkreśla wójt Jakub Czar-
nota.  

- Mieszkańcy Kraczkowej wielokrot-
nie zgłaszali mi oraz radnym potrzebę 
budowy chodników. Wspólnie wycho-
dzimy naprzeciw oczekiwaniom spo-
łecznym i realizujemy zadania, na któ-
rych zależy mieszkańcom Kraczkowej 
- dodaje.

  (iw)

GŁUCHÓW 16 października przekaza-
ny został wykonawcy plac budowy na 
remont dróg dojazdowych do gruntów 
rolnych w Głuchowie – droga Grani-
ce oraz od przystanku PKP do stacji 
uzdatniania wody. Łącznie nową na-
wierzchnię tłuczniową zyska ponad 1 
km dróg. Wykonawca - firma TEHA-

BEX z Kosiny wykona zadanie do koń-
ca października br.

Wartość inwestycji to ok. 130 tys. 
zł z czego dofinansowanie z budżetu 
państwa ze środków związanych z wy-
łączeniem gruntów z produkcji rolnej 
to 85 tys. zł.

 (KB)

GMINA ŁAŃCUT 30 września wójt 
Jakub Czarnota podpisał umowy 
z firmą EL-JOZ RAFAŁ JÓZEFKO 
z Giedlarowej na wykonanie ponad 
2 km oświetlenia drogowego w Al-
bigowej i Kosinie. 

W ramach inwestycji wykonane zo-
stanie oświetlenie LED w Albigo-

wej przy drodze Albigowa Honie oraz 
przy drodze wojewódzkiej - w sumie 
1343 m linii oświetlenia drogowego oraz 
27 opraw oświetleniowych. W Kosinie 
natomiast oświetlonych zostanie 687 
m dróg i zamontowanych zostanie 17 

opraw oświetleniowych. Oświetlona zo-
stanie m.in. droga „Ścieżki”, która dzię-
ki tej inwestycji zyska już oświetlenie na 
całej długości.

Oświetlenie ma być gotowe końcem mie-
siąca za łączną kwotę ponad 155,7 tys. zł.

- Mamy świadomość rosnącego zapo-
trzebowania na energię elektryczną oraz 
wzrostu cen. Dlatego bardzo ważnym 
zadaniem, które będziemy realizować 
w najbliższych latach jest kompleksowa 
modernizacja oświetlenia ulicznego. Do-
tychczasowe świetlówki chcemy wymie-
nić na energooszczędne LED-y – podkre-
śla wójt Jakub Czarnota.  (KB)

POWIAT ŁAŃCUCKI/PRZEWOR-
SKI Wójtowie gmin Łańcut i Gać 
podpisali list intencyjny w sprawie 
przebudowy dróg, które połączą 
obie gminy. 

Gmina Łańcut zadeklarowała się 
wykonać przebudowę brakującego 

fragmentu drogi „Do Gaci” biegnącej 
niedaleko „Świętego Jeziora” w Rogóż-
nie. Gmina Gać natomiast przebuduje 
brakujący fragment drogi z Gaci do Ko-
siny – rejon tzw. „Klina”.

Dzięki inwestycjom mieszkańcy tej 
części Kosiny zyskają połączenie do Ro-

góżna, co znacznie skróci drogę prze-
jazdu, a mieszkańcy gminy Gać połą-
czenie do DK 94 i autostrady. Do końca 
2021 roku gminy wykonają po ok. 1 km 
nawierzchni asfaltowej.

- W budżecie na 2020 rok zabezpie-
czymy środki na opracowanie doku-
mentacji projektowej zadania, nato-
miast sama realizacja będzie wykonana 
najpóźniej w 2021 r. Zależy mi na tym, 
żeby gmina Łańcut była dobrze skomu-
nikowana z sąsiednimi gminami. Dlate-
go tego typu porozumienia i działania 
są dla nas bardzo ważne – mówi wójt 
Jakub Czarnota.  Kinga Balawejder

Chodnik w Kraczkowej na finiszu

Chodnik budowany był od Ośrodka Zdrowia w Kraczkowej FOT. KINGA BALAWEJDER 

Dwie drogi połączą 
gminy Łańcut i Gać

Podczas spotkania samorządowcy poruszyli również temat tzw. „Ustawy wiatra-
kowej” i zaplanowali wspólne działania na rzecz zmiany przepisów ograniczają-
cych rozwój budownictwa na terenie obu gmin  FOT. KINGA BALAWEJDER

- Wykonanie nowej nawierzchni tłuczniowej to kolejny, ale nie ostatni etap prac 
przy tej drodze. Docelowo chcemy drogę pokryć asfaltem - mówi wójt Jakub 
Czarnota FOT. KINGA BALAWEJDER 

Nowa nawierzchnia na drogach 
dojazdowych 

Oświetlenie w Albigowej i Kosinie
Przy podpisaniu umowy obecni byli radni gminy oraz sołtys Albigowej  FOT. KINGA BALAWEJDER 
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DZIĘGIEL RYSUJE

PODKARPACKIE  Gmina Łańcut 
zyska bezpośrednie połączenie 
z Portem Lotniczym w Jasionce. 

Pod koniec września wójt gminy Łań-
cut oraz włodarze 15 innych podkar-

packich gmin podpisali umowę z Za-
rządem Województwa Podkarpackiego, 
która dotyczy projektu pn. „Budowa 
podmiejskiej kolei aglomeracyjnej – 
PKA”. 

Samorząd Województwa realizuje 
zadanie we współpracy z PKP Polskie 
Linie Kolejowe.  Dzięki inwestycji po-
wstanie połączenie kolejowe do Portu 

Lotniczego Rzeszów Jasionka. Urucho-
mione zostaną połączenia z Rzeszowa 
do Dębicy, Kolbuszowej, Strzyżowa 
i Przeworska oraz powstaną miejsca 
parkingowe w systemie park and drive, 
przystanki, zatoki, stojaki rowerowe itp. 
Nowymi pociągami i nową trasą poje-
dziemy już w 2022 roku.

Całkowity koszt projektu to ponad 
300 mln złotych, z czego 85% kosztów, 
czyli ponad 208 mln zł to dofinanso-
wanie z Centrum Unijnych Projektów 
Transportowych w ramach Programu 
Operacyjnego Infrastruktura i Środowi-
sko 2014-2020. (iw)

GMINA ŁAŃCUT We wrześniu 
znowelizowano ustawę o utrzyma-
niu czystości i porządku w gminach. 
Skutkiem tego są zmiany w syste-
mie gospodarowania odpadami, 
które trzeba wprowadzić w gmi-
nach w ciągu roku. 

Jedną ze zmian jakie gmina musi za-
pewnić to dodanie do odbieranych 

już odpadów w Punkcie Selektywnej 
Zbiórki Odpadów, odpadów medycz-
nych powstałych w gospodarstwie do-
mowym w wyniku przyjmowania pro-
duktów leczniczych w formie iniekcji 
(iniekcja – wstrzyknięcie) i prowadzenia 
monitoringu poziomu substancji we 

krwi, w szczególności igieł i strzykawek, 
a także tekstyliów. 

Znowelizowana ustawa nakazuje rów-
nież segregowanie odpadów, co oznacza, 
że mieszkaniec nie ma możliwości wy-
boru czy segregować śmieci czy nie. 

- Dobrą zmianą dla mieszkańców 
gmin jest możliwość zwiększenia czę-
stotliwości odbierania odpadów niese-
gregowanych (zmieszanych) odpadów 
komunalnych oraz bioodpadów stano-
wiących odpady komunalne. Ustawo-
dawca przewidział częstotliwość odbio-
ru tych odpadów nie rzadziej niż raz na 
dwa tygodnie z budynków mieszkalnych 
jednorodzinnych – zaznacza Sławomir 
Kuźniar inspektor ds. gospodarki odpa-
dami w Urzędzie Gminy Łańcut. (iw)

GMINA ŁAŃCUT  Rogóżno to 
pierwsza z ośmiu miejscowości 
gminy Łańcut,  w której w tym roku 
oznakowano drogi i przysiółki. 

Koszty zamówienia i montażu tabli-
czek wraz z słupkami zostały w ca-

łości sfinansowane z budżetu gminy 
Łańcut. W sumie gmina zamówiła 130 
tabliczek.  Prace ruszyły  w paździer-
niku, a powinny zakończyć się w przy-
szłym miesiącu. O tym, że jeszcze w tym 
roku drogi i przysiółki będą oznakowa-
ne mieszkańcy dowiedzieli się wiosną 
br. na zebraniach wiejskich, gdzie dys-
kutowano na temat nazw poszczegól-
nych ulic oraz ustalano zakres prac.  

Oznakowania pojawiły się także 
w Kosinie. Następne będą w Kraczkowej 
i Cierpiszu. 

 - Trzy lata temu będąc sołtysem 
Handzlówki wspólnie z radą sołec-

ką oznakowaliśmy drogi i przysiółki 
w naszej miejscowości. Inicjatywa 
została bardzo dobrze przyjęta przez 
mieszkańców, ponieważ poprawiło to 
estetykę sołectwa oraz ułatwiło zna-
lezienie adresata. W 2018 r. zapew-
niałem mieszkańców całej gminy, że 
sprawdzone rozwiązania będziemy 
wdrażać we wszystkich sołectwach 
i to właśnie następuje – mówi wójt Ja-
kub Czarnota. 

- Prace, które realizujemy są pierw-
szym etapem. Wiemy, że nie wszystkie 
drogi od razu będą oznakowane. Wiele 
ulic po prostu nie ma nazw, co nie zmie-
nia faktu, że mogą je otrzymać. Miesz-
kańców dróg i przysiółków, które nie 
zostaną w tym roku oznakowane zachę-
cam, by zgłaszali swoje propozycje do 
sołtysów lub radnych. W 2020 r. planu-
jemy uzupełniać braki - dodaje. 

 (iw)

Oznakowania dróg pojawiły się już w Rogóżnie i Kosinie oraz Kraczkowej 
i Cierpiszu FOT. UG ŁAŃCUT 

Znakowanie dróg 
i przysiółków

W 2022 roku pojedziemy 
Podmiejską Koleją Aglomeracyjną

W projekcie biorą udział PKP Polskie Linie Kolejowe S.A. oraz 16 gmin z terenu 
województwa podkarpackiego  FOT. KINGA BALAWEJDER 

Zmiany w systemie gospodarki odpadami

Nieustannie rosną wymagania, jakie powinien spełniać system gospodarowania 
odpadami FOT. ARCHIWUM
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GMINA ŁAŃCUT Na przełomie 
września i października Gmina 
Łańcut rozpoczęła akcję unieszko-
dliwiania wyrobów zawierających 
w swoim składzie azbest, składo-
wanych na terenie nieruchomości 
prywatnych. 

Do dnia 17 października br. udało się 
odebrać 162 tony odpadów. Od mo-

mentu pojawienia się środków finanso-
wych, pochodzących z Narodowego Fun-
duszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej i WFOŚiGW, znacznie wzrosło 
zainteresowanie mieszkańców, chętnych 
do uzyskania pomocy w unieszkodliwie-
niu tego rodzaju odpadów. 

Wnioski związane z utylizacją azbe-
stu będą przyjmowane przez cały rok. 
Więcej informacji przekażemy w kolej-
nych numerach Głosu Gminy Łańcut 
i na stronie internetowej Gminy Łańcut.

Sławomir Kuźniar 

POWIAT ŁAŃCUCKI Policja prze-
strzega przed oszustami, którzy 
podszywają się pod funkcjonariu-
szy policji. W październiku ofiara 
fałszywych policjantów straciła 
kilkadziesiąt tysięcy złotych.

Na telefon stacjonarny jednej 
z mieszkanek powiatu łańcuc-

kiego zadzwonił mężczyzna podają-
cy się za „funkcjonariusza wydziału 
śledczego policji”. Poinformował on 
kobietę o rzekomej próbie przejęcia 
jej konta bankowego przez hakerów. 
Jednocześnie zapewnił, że policja 
prowadzi akcję mającą na celu zła-

panie złodziei na gorącym uczynku. 
W celu weryfikacji swojej tożsamo-
ści mężczyzna polecił kobiecie za-
dzwonić pod numer 112, a sam udał, 
że się rozłącza. Następnie wspólnik 
oszusta potwierdził akcję policji 
i tożsamość fałszywego policjanta.

Gdy pokrzywdzona rozłączyła się 
z „operatorem 112” ponownie na te-
lefon stacjonarny zadzwonił fałszy-
wy policjant. Tym razem mężczy-
zna polecił kontynuować rozmowę 
przez telefon komórkowy. Oszust 
nakazał kobiecie podania loginu 
i hasła do konta internetowego, a po 
chwili również SMS-owych kodów 

autoryzacyjnych. Po wykonaniu 
przelewów mężczyzna kazał ocze-
kiwać kobiecie na przyjazd policji, 
a sam się rozłączył. W ten sposób 
pokrzywdzona straciła kilkadziesiąt 
tysięcy złotych.

Policja po raz kolejny apeluje 
o szczególną ostrożność w kon-
taktach telefonicznych z niezna-
jomymi. Metoda wyłudzeń na 
„wnuczka” czy „policjanta” ciągle 
stosowana jest przez oszustów. Pa-
miętajmy również, że Policja nigdy 
nie poprosi nas o pieniądze. Każda 
telefoniczna próba podjęcia środ-
ków finansowych pod pozorem 
działań policji, bądź innych służb, 
oznacza oszustwo.

KPP Łańcut 

Wójt Gminy Łańcut ogłasza przetarg ustny 
nieograniczony na dzierżawę nieruchomości 
stanowiących mienie komunalne gminy wg 
poniższego wykazu: 
GŁUCHÓW
cz. działki nr 1463/3 o pow. 1,10 ha
HANDZLÓWKA
działka nr 1656 o pow. 1,0999 ha 
KOSINA
działka nr 1618/1, 1618/3 (kompleks) o pow. 
0,4423 ha 
działka nr 4320 o pow. 0,95 ha
działka nr 4484/1 o pow. 0,30 ha
działka nr 4487 o pow. 0,36 ha
ROGÓŻNO 
działka nr 1480 o pow. 2,19 ha
cz. działki nr 1484 (strona północna) o pow. 1,1812 

Przetarg odbędzie się 5 listopada 2019 r. 
o godz. 800 (cz.dz. nr 1463/3 w Głuchowie), 
815 (dz. nr 1656 w Handzlówce), 830 (dz. nr 
1618/1, 1618/6 kompleks w Kosinie), 845 
(dz. nr 4320 w Kosinie), 900 (dz. nr 4484/1 
w Kosinie), 915 (dz. nr 4487 w Kosinie) 
w pok. nr 19 Urzędu Gminy Łańcut, ul. Mic-
kiewicza 2a (I piętro – Biuro Rady Gminy).
Warunkiem przystąpienia do przetargu jest 
wniesienie wadium do kasy Urzędu Gminy 
Łańcut pok. nr 3 lub na konto nr 96 1240 
2643 1111 0000 3778 1763 do 3 listopada 
2019 r. Więcej informacji można uzyskać 
w Urzędzie Gminy Łańcut (pokój nr 20 I pię-
tro), tel. (17) 225 66 57 w godz. 700 – 1800 
w poniedziałki oraz 700 do 1500 od wtorku 
do piątku.   

KRACZKOWA „Posadź drzewko 
w Kraczkowej” to nazwa akcji prze-
prowadzonej 12 października z inicja-
tywy radnej Joanny Murias oraz wój-
ta Jakuba Czarnoty. Samorządowcy 
wraz z sołtysem Kraczkowej i miesz-
kańcami sołectwa wzięli w ręce 
rydle, łopaty oraz grabie i wspólnymi 
siłami upiększyli miejsca publiczne. 

Uczestnicy akcji tj. m.in. mini-
stranci, strażacy, członkowie 
szkolnego koła Caritas zebrali 
się rano pod remizą OSP i po-

dzieleni na trzy grupy pracowali przy Po-
mniku Grunwaldzkim oraz parkingach. 
Do południa uporządkowano teren, po-
sadzono kilkadziesiąt tuj i kilka klonów, 
rozsypano grys oraz korę, a akcję zakoń-
czono wspólnym grillowaniem. 

- Dziś wykonaliśmy wspólnie pierw-
szy krok.  Upiększyliśmy teren wokół Po-
mnika Grunwaldzkiego, stadionu Czarni 
Kraczkowa, parkingi oraz okolice budyn-
ku OSP. Mam nadzieję, że w przyszłym 
roku spotkamy się w takim samym, 

a może nawet liczniejszym gronie – pod-
sumowała akcję radna Joanna Murias.

- Bardzo wam dziękuję za udział 
w dzisiejszej akcji. Upiększając Kracz-
kową tak naprawdę upiększacie własny 
dom, własne podwórko, bo wasze sołec-
two jest waszym domem i miło jest pa-

trzeć jak również dzięki wam pięknieje 
– mówił wójt Jakub Czarnota do dzieci, 
które także zaangażowały się w akcję. 

Zapowiedział, że w przyszłym roku 
podobne działania będą prowadzone 
w każdym sołectwie. 

- W budżecie gminy na 2020 r. zabez-
pieczymy środki dla każdej miejscowo-
ści. Bedą to dodatkowe pieniądze spoza 
Funduszu Sołeckiego. Ochotnicy dosta-

ną od nas pieniądze na zakup sadzonek 
krzewów czy kwiatów lub innych ma-
teriałów ogrodowych. Natomiast pra-
ce upiększające miejsca publiczne np. 
okolice ośrodków kultury, placów za-
baw itp. będą wykonywać sami. Chcemy 
w ten sposób integrować mieszkańców, 
wychowywać dzieci i młodzież i czynić 
ich odpowiedzialnymi za sołectwa - za-
znacza wójt. (iw)  

Ogłoszenie o przetargu na dzierżawę nieruchomości rolnych

Mieszkańcy upiększają swoją miejscowość 

Kraczkowa upiększona wspólnymi siłami FOT. ARCHIWUM 

Oszukana „ na policjanta”

Zebrano 162 tony azbestu

Azbest jest przyczyną wielu chorób
    FOT. SŁAWOMIR KUŹNIAR 

Zakup sadzonek oraz pozostałych 
materiałów został sfinansowany przez 
gminę Łańcut, radną Joannę Murias 
oraz prywatnych darczyńców
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PODKARPACKIE Listopadowe 
powołanie zakończy nabór ochot-
ników do 3. Podkarpackiej Brygady 
Obrony Terytorialnej, im. płk. Łuka-
sza Cieplińskiego sp. „Pług” w tym 
roku. 

We wszystkich Wojsko-
wych Komendach 

Uzupełnień na Podkarpa-
ciu można zgłaszać się, aby 
rozpocząć procedurę wstą-
pienia w szeregi podkar-
packich „Terytorialsów”. 

Szkolenie rozpocznie 
się już 16 listopada, a za-
kończy 1 grudnia. Czasu na 
zgłoszenie jest już w za-
sadzie niewiele. Kandy-
daci przed rozpoczęciem 
szkolenia w pododdziałach Brygady 
będą kierowani przez WKU na badania 
psychologiczne i do wojskowych komi-
sji lekarskich. Dzięki szybkiemu dzia-
łaniu kandydaci bezkolizyjnie odbędą 
16-to dniowe szkolenie podstawowe, 
które zostanie zakończone uroczystą 

przysięgą wojskową. Listopadowe po-
wołanie jest ukłonem w stronę ochot-
ników, którzy chcą stać się żołnierzami 
jeszcze przed zakończeniem 2019 r., ale 
również do tych, którzy mieli kontakt 
z wojskiem i są żołnierzami rezerwy po 

odbyciu zasadniczej służby 
wojskowej, przeszkoleniu 
wojskowym, a także dla by-
łych żołnierzy zawodowych.

Co trzeba zrobić, aby się 
zgłosić? Należy złożyć wnio-
sek o przyjęcie do 3. PBOT 
w najbliższej Wojskowej 
Komendzie Uzupełnień lub 
wypełnić formularz elektro-
niczny na ePUAP, czyli Elek-
tronicznej Platformie Usług 
Administracji Publicznej. 
O powołanie może ubiegać się 
każda osoba, która: ukończyła 

18 lat, posiada obywatelstwo polskie, 
nie była karana za przestępstwa umyśl-
ne, posiada dobrą sprawność psychofi-
zyczną, nie pełni innego rodzaju służby 
wojskowej oraz nie posiada przydziału 
kryzysowego. 3.PBOT

e wszystkich Wojsko-
wych Komendach 

Uzupełnień na Podkarpa-
ciu można zgłaszać się, aby 
rozpocząć procedurę wstą-
pienia w szeregi podkar-

z wojskiem i są żołnierzami rezerwy po 

wojskowej, przeszkoleniu 
wojskowym, a także dla by-
łych żołnierzy zawodowych.

zgłosić? Należy złożyć wnio-
sek o przyjęcie do 3. PBOT 
w najbliższej Wojskowej 
Komendzie Uzupełnień lub 
wypełnić formularz elektro-
niczny na ePUAP, czyli Elek-
tronicznej Platformie Usług 
Administracji Publicznej. 
O powołanie może ubiegać się 

GMINA ŁAŃCUT 14 października 
swoje święto obchodzili nauczy-
ciele. 

W Zespole Szkół w Kosinie przy 
okazji Dnia Edukacji Narodowej 

odbyło się pasowanie na ucznia pierw-
szoklasistów. Udział w uroczystości 
wziął wójt gminy Łańcut. 

- Takie uroczystości są okazją nie tyl-
ko do świętowania, ale także do omó-

wienia bieżących spraw związanych 
z funkcjonowaniem szkół i podzięko-
wań dla dyrektorów, nauczycieli i pra-
cowników oświaty za trud wkładany 
w rozwój dzieci i młodzieży z naszej 
gminy – mówił wójt Jakub Czarnota. 

Dodał, że dzięki dobrej współpracy 
rodziców i szkoły można wiele dobrego 
zrobić na rzecz uczniów.

Akademia z okazji Dnia Nauczyciela 
odbyła się m.in. w Handzlówce.  (iw)

Free WiFi
GMINA ŁAŃCUT We wszystkich Ośrodkach 
Kultury i Bibliotekach Centrum Kultury Gminy 
Łańcut działa bezpłatny dostęp do szybkiego In-
ternetu WiFi. Hasło nie jest wymagane wystarczy 
połączyć się z siecią. Regulamin korzystania znaj-
duje się na stronie www.ck.gminalancut.pl. (iw)

W każdym budynku CKGŁ oznaczonym symbo-
lem widocznym na zdjęciu można bezpłatnie 
korzystać z Internetu   FOT. CKGŁ

Kompostowniki w placówkach 
oświatowych

GMINA ŁAŃCUT W sierpniu br. placówki 
oświatowe gminy zostały wyposażone w kom-
postowniki (14 szt.) o pojemności 1400 l każdy. 
Kampania cieszyła się dużym zainteresowaniem 
- kompostowniki zostały od razu rozłożone 
i ustawione na terenie szkół i przedszkoli. 

Kompostowniki służą do zmniejszenia ilości 
strumienia odpadów ulegających biodegrada-
cji takich jak: chwastów, darni, fusów z kawy, 
czy herbaty, kwiatów, liści, skoszonej trawy, 
obierków z warzyw i owoców, skorupek jaj 
(zmiażdżonych) i innych roślinnych odpadów 
kuchennych, a nawet niezadrukowanej tektury 
i papieru. Magdalena Nowak 

GMINA ŁAŃCUT Szkoły Podsta-
wowe w Albigowej i w Soninie 
wzięły udział w ogólnopolskim 
konkursie #OSEWyzwanie. 

Warunkiem przystąpienia do 
konkursu było uczestnicze-

nie w projekcie OSE (Ogólnopol-
skiej Sieci Edukacyjnej) oraz przy-
stąpienie do rządowego programu 
mLegitymacje (elektroniczna legi-
tymacja szkolna). Dodatkowo szko-
ła mogła przysłać przygotowaną 
specjalnie na konkurs pracę pla-
styczną pt. „Smart szkoła”. Szan-
sę na wygraną zwiększała również 
deklaracja zgłoszenia się szkoły do 
programów OSE Hero oraz Code-
Week (organizacja wydarzeń zwią-
zanych z programowaniem).

Nagrodą w konkursie #OSE-
Wyzwanie są mobilne pracownie 
multimedialne finansowane przez 
Ministerstwo Cyfryzacji. Komisja 
konkursowa przyznała łącznie 764 
nagrody, a do udziału w konkur-
sie zgłosiło się 1606 szkół z całej 
Polski. W naszym województwie 
pracownie trafią do 71 placówek – 
w tym dwóch z gminy Łańcut. 

- Dzięki programowi dostaniemy 
16 laptopów, będziemy mogli pro-
wadzić cyfrowe lekcje i korzystać 
z internetowych zasobów edukacyj-

nych. Czekają nas jeszcze spotkania 
i rozmowy z rodzicami o projekcie – 
mówi Ewa Kotwica, dyrektor Szkoły 
Podstawowej w Soninie.  

Dodaje, że szkoła staje się co-
raz bardziej nowoczesna. Od tego 
roku szkolnego w szkole w Soni-
nie, jak i pozostałych placówkach 
w naszej gminie działa dziennik 
elektroniczny. Jest dużym uła-
twieniem dla rodziców, bo ma-
jąc dostęp do platformy Librus, 
w każdej chwili mogą sprawdzić 
jakie ich dziecko ma oceny i czy 

jest obecne na lekcji. 
- Wkrótce mamy całkowicie 

odejść od papierowych dzienni-
ków. W niektórych szkołach elek-
troniczny działa już kilka lat, u nas 
jest dopiero od września. To tro-
chę problem na nauczycieli, po-
nieważ jeszcze nie we wszystkich 
klasach jest dostęp do komputera. 
Najpierw trzeba wyposażyć szkoły 
i dlatego warto brać udział w ta-
kich projektach jak OSE – zaznacza 
Ewa Kotwica.

  (BB)

Pierwszoklasiści są już pełnoprawnymi uczniami  FOT. KINGA BALAWEJDER 

Dzień Edukacji Narodowej 

Szkoły w Albigowej i Soninie dostaną 
mobilne pracownie mul�medialne

Nowoczesne pracowanie trafią do szkół do końca roku szkolnego FOT. PUW W RZESZOWIE

Trwa nabór do Podkarpackiej 
Brygady Obrony Terytorialnej 
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ALBIGOWA 24 września w Albigowej odbyło się uroczy-
ste odsłonięcie muralu ppłk. Ignacego Szpunara.

Udział w uroczystościach wzięli przedstawiciele władz samo-
rządowych gminy, powiatu, parlamentarzyści, a także rodzi-

na ppłk., uczniowie tutejszej Szkoły Podstawowej, przedszkolaki 
oraz mieszkańcy wsi. 

Specjalnie na tę okazję do Albigowej przyjechała delegacja 
z Regionalnego Centrum Informatyki Gdynia z komendantem tej 
jednostki – kmdr. Andrzejem Godeckim na czele. 

Patronat honorowy nad wydarzeniem objął Instytut Pamięci 
Narodowej Oddział w Rzeszowie. 

- Wydarzenia, o których słyszeliśmy na lekcjach historii, czy 
w telewizji, nie są czymś odległym. Dotyczą nas, bo także nasi 
krewni przelewali krew za Ojczyznę – podkreślił podczas uroczy-
stości wójt gminy Jakub Czarnota. 

Wicemarszałek Sejmu Stanisław Tyszka zaznaczył, że forma 
upamiętniania bohaterów jaką jest mural, lepiej niż słowa dotrze 
do młodych pokoleń. 

– Ignacy Szpunar bez względu na miejsce i okoliczności nie 
szczędził trudu, by bronić spraw Polski. Mam nadzieję, że każ-
dy kto stanie przed tym muralem pomyśli, jaką wielką miłość do 
Ojczyzny trzeba nosić w sercu, by walczyć o jej wolność, nie oglą-
dając się na własne życie – powiedział Stanisław Tyszka. 

Komandor Andrzej Godecki natomiast opowiedział kilka słów 
o jednostce RCI, której patronuje ppłk Ignacy Szpunar i zazna-
czył, że mimo, iż praca w jednostce ma inną specyfikę (RCI dpo-
wiada za całokształt przedsięwzięć związanych z systemami in-
formatyki i  łączności na potrzeby resortu obrony narodowej), to 
kieruje nimi to samo, co pułkownikiem Szpunarem – BÓG, HO-
NOR, OJCZYZNA. 

Po oficjalnej części i przemówieniach zebrani zwiedzali Izbę 
Pamięci, która mieści się obok Biblioteki. Później w Szkole Pod-
stawowej w Albigowej odbył się wykład dla młodzieży. O historii 
opowiadali ks. prałat Adolf Reizer, prezes Stowarzyszenia dla Al-
bigowej Andrzej Falger, a także Wit Tybulczuk i Bogusława Fal-
ger.  Wydarzeniu towarzyszyła wystawa o kampanii wrześniowej. 

Pochodzący z Albigowej ppłk Ignacy Szpunar należał do pie-
choty Wojska Polskiego, był dowódcą 2. Morskiego Pułku Strzel-
ców. Podczas II wojny światowej brał udział w obronie Wybrzeża. 
Zmarł w 1947 roku. Został pochowany na cmentarzu wojskowym 
w Gdyni. Pośmiertnie odznaczony Orderem Wojennym Virtuti 
Militari.   Bernadeta Bróż

Ppłk Ignacy Szpunar 
upamiętniony 

na muralu

Mural oficjalnie odsłonili wójt gminy, komandor Andrzej Godec-
ki oraz pani Maria Balawejder z rodziny ppłk. Szpunara FOT. BERNADETA BRÓŻ 

GDYNIA11 października przedstawiciele 
naszej gminy wzięli udział w uroczystej ce-
remonii wręczenia sztandaru Regionalnemu 
Centrum Informatyki Gdynia. Jednostce pa-
tronuje pochodzący z Albigowej ppłk Ignacy 
Szpunar. 

Uroczystości odbyły się w honorowej 
asyście Kompanii i Orkiestry Repre-
zentacyjnej Marynarki Wojennej, na 
Skwerze Kościuszki w Gdyni przed Okrę-

tem-Muzeum ORP Błyskawica. Sztandar jednost-
ce, w imieniu Prezydenta Andrzeja Dudy, wręczył 
Sekretarz Stanu w Ministerstwie Obrony Naro-
dowej Tomasz Zdzikot. Rodzicami chrzestnymi 
sztandaru zostali Maria Balawejder z Albigowej, 
krewna ppłk. Ignacego Szpunara oraz Wojciech 
Szczurek, Prezydent Miasta Gdynia. 

RCI Gdynia im. ppłk Ignacego Szpunara pod-

lega bezpośrednio pod Narodowe Centrum Bez-
pieczeństwa Cyberprzestrzeni z siedzibą w Legio-
nowie i odpowiada za całokształt przedsięwzięć 
związanych z systemami informatyki, łączności 
i zarządzania bezpieczeństwem cyberprzestrzeni. 

Komendantem jednostki jest komandor An-
drzej Godecki.

- Cieszę się, że miałem możliwość uczestnicze-
nia w tak wspaniałej uroczystości, jako przedsta-
wiciel samorządu i kultury gminy, z której pocho-
dzi patron RCI Gdynia. To w ostatnim czasie nasze 
trzecie spotkanie z marynarzami - mówi Mateusz 
Witczuk, dyrektor Centrum Kultury Gminy Łań-
cut. 

- Dwukrotnie delegacja RCI Gdynia gościła na 
albigowskiej ziemi, tym razem my stanęliśmy na 
brzegu Bałtyku, w Gdyni, której bohatersko bronił 
ppłk. Ignacy Szpunar – dodaje. 

(BB)

  Delegacja z gminy Łańcut   na uroczystościach wręczenia sztandaru RCI

Grób ppłk. Ignacego Szpunara na cmentarzu Obrońców Wybrzeża w Gdyni

Orkiestra Reprezentacyjna Marynarki Wojennej
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Prezentacja sztandaru FOT. BERNADETA BRÓŻ 

  Delegacja z gminy Łańcut   na uroczystościach wręczenia sztandaru RCI

Od lewej komendant RCI Gdynia kmdr Andrzej Godecki i Sekretarz Stanu MON 
Tomasz Zdzikot

Matka chrzestna sztandaru

Uroczyste przekazanie sztandaru jednostce                 Defilada

Przedstawiciele gminy Łańcut przy Okręcie-Muzeum ORP Błyskawica 

Uroczystości poprzedziła msza św. w Bazylice Mniejszej pw. Najświętszej Marii 
Panny Królowej Polski 
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WYSOKA 28 września w sali wido-
wiskowej Ośrodka Kultury w Wy-
sokiej odbyła się wyjątkowa uro-
czystość - zespół taneczny Quest 
z Głuchowa świętował jubileusz 
15-lecia swojej działalności. 

Założycielem i instruktorem ze-
społu jest Anna Dubiel, dla któ-
rej taniec jest wielką pasją - tej 
pasji poświęca się od dziecka. 

Zainteresowanie tańcem stara się prze-
kazać głuchowskiej młodzieży i dzie-
ciom. Zespół ćwiczy w czterech gru-
pach wiekowych; nową formą jest grupa 
31plus, która na jubileuszu zatańczy-
ła samodzielnie wytrenowany układ. 
W swoim repertuarze tancerze mają 
choreografie oparte na nowoczesnych 
technikach, m.in. jazz, show dance, 
tańce latynoamerykańskie, dancehall. 
Zespół występował podczas różnego 
rodzaju wydarzeń artystycznych na te-
renie gminy, powiatu, województwa ale 
też poza granicami kraju. Dzięki pomo-
cy CKGŁ w 2015 roku nawiązana zosta-
ła współpraca z węgierskim zespołem 
z Mateszalki, gdzie gościnnie zespół 

występował podczas festiwalu światła. 
Brał także udział w licznych konkur-
sach i przeglądach tanecznych zdo-
bywając nagrody i wyróżnienia. Nową 
formą działalności była współpraca 
z męską grupą sportową SPAR Łańcut 
Futsall Team, gdzie podczas meczy fina-
łowych dziewczęta prezentowały swo-
je układy. Zespół Quest brał również 
udział w trzech musicalach, których re-
żyserem była Karolina Sierzęga. Jednak 
największym przedsięwzięciem było 

przygotowanie pięknego widowiska 
muzycznego, koncertu pt. „Wznieś ser-
ce nad zło”. Do tego projektu zaproszo-
no również inne zespoły działające przy 
OK w Głuchowie. Między innymi był to 
zespół wokalny „Złote nutki”, rodzin-
ny zespół Consolazione, soliści, zespół 
muzyczny For You. Premiera odbyła się 
w kościele parafialnym w Głuchowie,  
Kosinie i Kraczkowej.

Na swój jubileusz zespół przygo-
tował piękne choreografie w różnych 

odsłonach i czterech grupach wieko-
wych. Podczas gali wystąpili również 
gościnnie grupa UKS Akrobata z Łań-
cuta, zespół Consolazione oraz Trio 
Wokalne. Całość występów uświetniła 
prezentacja multimedialna przedsta-
wiająca tancerzy z wszystkich grup 
wiekowych. Koncert brawurowo popro-
wadził Mariusz Stanio. Jubileusz zakoń-
czył się wręczeniem statuetek, medali 
i dyplomów dla tancerzy i osób wspie-
rających działalność grupy tanecznej. 
Tytuł „THE BEST DANCER” otrzymały 
Andżelika Wojnowska i Emilia Lęcz-
nar, wyróżnione zostały także Mariola 
Lęcznar i Beata Babiarz za szczególny 
wkład w działalność zespołu. Wręcze-
nia dokonali wójt gminy Łańcut Jakub 
Czarnota i dyrektor CKGŁ Mateusz 
Witczuk, który docenił pracę zespołu 
ofiarując upominek. Sponsorem medali 
i statuetek była Gmina Łańcut, za co po-
dziękowania dla p. wójta. Nie zabrakło 
ciepłych słów i życzeń dla tancerek oraz 
instruktorki zespołu. Uwieńczeniem 
wieczornej gali był tort oraz tradycyjne 
„Sto lat”. Świętowanie zakończył ban-
kiet i zabawa taneczna.  Zofia Dzierga 

KRACZKOWA  Zamknij lato w słoiku to cyklicz-
ne wydarzenie integrujące Koła Gospodyń Wiej-
skich z powiatu łańcuckiego. Tegoroczna ósma 
już edycja imprezy odbyła się 5 października, 
a jej motywem przewodnim były przeciery i ke-
czupy. Pomysłodawcą i organizatorem wydarze-
nia jest Koło Gospodyń Wiejskich w Kraczkowej. 

(iw)

POLANICA ZDRÓJ Zespół 
Ludowy „Sonina” otrzymał 
pierwszą nagrodę na XX 
Międzynarodowym Fes�-
walu Spółdzielczych Zespo-
łów Artystycznych „Tęcza 
Polska”. 

W koncercie finałowym 
festiwalu wystąpiło 9 

zespołów. Ogromny zapał do 
działania na rzecz folkloru So-
nińskiej Ziemi członków Ze-
społu Ludowego „Sonina” oraz 
wiele godzin prób i przygoto-
wań dał efekt. Zespół został do-
ceniony i zwyciężył. 

Wyjazd na festiwal, który od-
był się w Polanicy Zdroju, był 
możliwy dzięki wsparciu Mece-
nasów Kultury.  (iw)

„Taniec jest wszystkim” – 15 lat zespołu „Quest” 

Założycielem i instruktorem zespo-
łu jest Anna Dubiel  FOT. BERNADETA BRÓŻ 

Podczas jubileuszu wystąpiły wszystkie grupy 
wiekowe zespołu

„Zamknij lato 
w słoiku”

Każde Koło Gospodyń bez 
względu na wynik konkursu 
otrzymało nagrodę wójta 
gminy Łańcut FOT. ARCHIWUM 

Sukces Zespołu Ludowego „Sonina”!

Fes�wal odbywał się w dniach 20-22 września FOT. OK SONINA 
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„Lisim Tropem” - XII Hufcowy Rajd Zuchowy 
HANDZLÓWKA 28 września w Handzlówce odbył się 
XII Hufcowy Rajd Zuchowy „Lisim Tropem.” Honorowy 
patronat nad nim objął Instytut Pamięci Narodowej 
w Rzeszowie. Do rywalizacji stanęło pięć gromad 
zuchowych z Hufca Łańcut, łącznie 19 zuchów z ich 
opiekunami. Wszystkich uczestników rajdu oraz zapro-
szonych gości - druha Mirosława Maca, komendanta 
Hufca Łańcut i radnych gminy Łańcut, panią Jadwi-
gę Balawender oraz pana Marcina Kisałę, powitała 
serdecznie na handzlowskiej ziemi, sołtyska wsi, pani 
Anna Kluz. Zachęciła do wspólnej wędrówki i zaprosiła 
do częstszego odwiedzania naszej miejscowości. Ideą 
przewodnią tegorocznego rajdu było poznanie sylwet-
ki pułkownika Leopolda Lisa-Kuli, patrona Hufca ZHP 
w Łańcucie (rok 2019 na Podkarpaciu został ogłoszony 
Rokiem Leopolda Lisa-Kuli). Podczas wędrówki po 
pięknych terenach wioski zuchy poznawały życiorys 
bohatera Wielkiej Wojny i w związku z poznanymi 
wiadomościami realizowały w wyznaczonych punktach 
określone zadania. Czekali tam na nich starsi koledzy 
z 12 Wielopoziomowej Drużyny Harcerskiej „Wataha” 
im. Danuty Siedzikówny „Inki” oraz druhny i druhowie 
z zaprzyjaźnionych drużyn, którzy prezentowali biogra-
ficzne scenki i wyznaczali związane z nimi  poszczegól-
ne zadania. Bazą tych zadań były umiejętności zdobyte 
przez zuchów na zbiórkach podczas całego roku zucho-
wania. Pogadanką o pułkowniku Lisie Kuli, pracownik 
IPN w Rzeszowie, pan Zenon Fajger, podsumował te-
goroczny rajd. Po zejściu z trasy, na uczestników czekał 
smaczny poczęstunek, wspólna, wesoła zabawa oraz 
emocjonujące ogłoszenie wyników, wręczenie dyplo-
mów i upominków. 

Klasyfikacja XII Hufcowego Rajdu Zuchowego „Lisim 
Tropem” w Handzlówce przedstawia się następująco: 
I miejsce - 6 Gromada Zuchowa „Białobrzeskie Misie” 
z Białobrzeg, 4 Gromada Zuchowa „Kolorowe Nutki” 
z Handzlówki; II miejsce - 4 Gromada Zuchowa „Sło-
neczne Promyki” z Ostrowa; III miejsce - 2 Gromada 
Zuchowa „Mali Wędrownicy” z Białobrzeg, 1 Gromada 
Zuchowa „Poszukiwacze Przygód” z Łańcuta. 

Organizator - 12 Wielopoziomowa Drużyna Harcerska 
„Wataha” im. Danuty Siedzikówny „Inki” w Handzlówce 
pięknie dziękuje wszystkim, którzy przyczynili się do 
zorganizowania i przeprowadzenia tegorocznego rajdu, 
a więc pracownikom IPN w Rzeszowie, pani Annie 
Kluz, naszym radnym, panu Krzysztofowi Pondlowi 
z OSP w Handzlówce, który pełnił funkcję ratownika 
medycznego, niezmiennie od lat niezastąpionym - pani 
Magdalenie Cieszyńskiej i panu Januszowi Babiarzowi, 
przygotowującym uczestnikom ciepły posiłek. Czeka-
jąc na kolejny rajd, zapraszamy Was na wędrówkę po 
Pogórzu Karpackim, pięknej rodzinnej ziemi.

Katarzyna Babiarz, Magdalena Trojnar, Teresa Ewa Lenar

Dzień Papieski
GŁUCHÓW 13 października, w piękne, słoneczne popo-
łudnie w Ośrodku Kultury w Głuchowie mieszkańcy spo-
tkali się, aby wspomnieć osobę Świętego Jana Pawła II 
- największego z rodu Polaków.  W tym też dniu w Polsce 
obchodzony był XIX Dzień Papieski pod hasłem „Wstań-
cie, chodźmy”. Na to wezwanie odpowiedziało bardzo 
liczne grono mieszkańców Głuchowa - dorosłych i dzieci. 
Sylwetkę Karola Wojtyły i treść książki z której zaczerp-
nięto hasło tegorocznych obchodów przybliżył ks. pro-
boszcz Janusz Klamut. Słowo wprowadzające i narrację 
prowadziła Zofia Dzierga - kierownik OK. W programie 
oprócz krótkich filmów o papieżu wystąpiły zespoły 
wokalne „Złote nutki, „Consolazione”, „Trio” kierowane 
przez Karolinę Sierzęgę. Na rozpoczęcie piękną pieśń 
„Okna Krakowa” zaśpiewała Maja Chrzan, zaś program 
zakończyła schola parafialna pod kierunkiem Natalii 
Decowskiej. Ks. Augustyn Pawiński na koniec spotkania 
udzielił Bożego Błogosławieństwa i z pieśnią „Barka” na 
ustach rozeszliśmy się do domów. Tradycyjnie nie za-
brakło „papieskiej kremówki”, którą przygotowała Akcja 
Katolicka. Podziękowania dla wszystkich, którzy przyszli 

w ten wyjątkowy dzień, by ciągle przekazywać nauczanie 
Jana Pawła II i mówić młodemu pokoleniu o tych warto-
ściach, które są w życiu najważniejsze. OK Głuchów

Podczas koncertu wystąpiły m.in. zespoły działające 
przy OK w Głuchowie FOT. OK GŁUCHÓW 

Dzieci z Wysokiej z wizytą u marszałka
RZESZÓW 2 października do Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Podkarpackiego zawitały trzecioklasiści 
ze Szkoły Podstawowej im. Św. Jana Bosko w Wysokiej. 
Dzieci zostały zaproszone na spotkanie z członkiem 
Zarządu Województwa Podkarpackiego Stanisławem 
Kruczkiem. W trakcie wizyty zadawały pytania dotyczące 
pracy w urzędzie. Mogły zasiąść w sali posiedzeń Samo-
rządu Województwa Podkarpackiego. Na koniec wizyty 
dzieci dostały słodki poczęstunek. Uczniowie przyjechali 
wraz z dyrektor szkoły Katarzyną Cisek oraz wychowaw-
czyniami Barbarą Bester i Barbarą Rzezicką. (JP)

Przy kamieniu postawionym w rocznicę chrztu 
Polski FOT. BERNADETA BRÓŻ 

PSTRĄGOWA  27 września dzieci 
z dwóch najstarszych grup Przed-
szkola Publicznego w Wysokiej 
wzięły udział w autokarowej 
wycieczce do Siedliska Janczar 
w Pstrągowej. 

W Pstrągowej, na przed-
szkolaki z grup Misie 
i Biedronki czekała cała 
moc atrakcji. Pierwszą 

z nich była indywidualna jazda konna 
pod opieką instruktorki w maneżu. Pod-
czas przejażdżki uśmiech nie schodził 
z dziecięcych twarzy. Po atrakcji w ma-
neżu przyszedł czas na zabawę „na bo-
gato” wyposażonym w przyrządy, placu 
zabaw. Tutaj grupa miała okazję spróbo-
wać swoich sił w zjeździe tyrolką. I z tym 
wyzwaniem dzieci poradziły sobie zna-
komicie. Następnie przedszkolaki wraz 
z opiekunami wzięły udział w warszta-
tach tradycyjnego wypieku chleba – „Od 
ziarna do chleba”. W trakcie zajęć dzieci 
poznały nazwy zbóż i sposób ich upra-
wy dawniej i współcześnie. Zobaczyły 
również narzędzia, których obecnie 

już nie spotyka się w polskich domach 
i gospodarstwach takie jak: sierp, cepy 
czy żarna. Po poznaniu procesu przy-
gotowania i pieczenia chleba przyszedł 
czas na działania praktyczne. Dzieci 
samodzielnie formowały swoje własne 
chlebki i dekorowały je ziarnami, a po 
upieczeniu podpisane i pachnące zabra-
ły do domów by podczas kolacji gości-
ły na stołach. Ostatnią atrakcją pobytu 
w Siedlisku Janczar była przejażdżka 
bryczkami konnymi po malowniczej 
okolicy Strzyżowsko-Sędziszowskiego 
Obszaru Chronionego Krajobrazu. Prze-
jażdżka była okazją do utrwalenia nazw 
wybranych gatunków drzew i krzewów. 
Spacer bryczkami upłynął w miłej at-
mosferze wspólnego śpiewu poznanych 
we wrześniu piosenek i podziwianiu 
okolicy przystrojonej w jesienne barwy. 
Po posileniu się pysznymi kiełbasami 
i ciepłą herbatą nadszedł czas powro-
tu do domu. Dzień był pełen emocji, 

wrażeń i nowych wyzwań na świeżym 
powietrzu. Przedszkolaki doświadczały 
i działały wspólnie w wesołej i zgodnej 

atmosferze, a każda z atrakcji wywoły-
wała uśmiech na ich twarzach.

PP w Wysokiej 

„Piękna Nasza Polska Cała”

Wyjazd został zorganizowany w ramach uczestnictwa w Międzynarodowym 
Projekcie Edukacyjnym „Piękna Nasza Polska Cała”  FOT. PP W WYSOKIEJ

Udział w rajdzie wzięło 5 gromad zuchowych z Hufca 
Łańcut FOT. 12 WDH W HANDZLÓWCE
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O poczcie i znaczkach w bibliotekach
GŁUCHÓW/SONINA W październiku przypada 
Światowy Dzień Poczty i Znaczka Pocztowego. Z tej 
okazji w bibliotekach w Soninie i w Głuchowie odby-
ły się zajęcia edukacyjne dla przedszkolaków. W obu 
placówkach dzieci poznały genezę słowa „poczta”. 
Z ciekawością wysłuchały również jak zmieniał się 
rodzaj transportu i przekazywania informacji od 
czasów najdawniejszych do obecnych. Śledziły drogę 
jaką pokonuje list lub paczka od nadawcy do adresata. 
Zapoznały się także z różnymi metodami wysyłki listów: 
zwykły, polecony, priorytetowy. Oglądały pocztowe 
druki i przyklejały znaczki na koperty. Następnie ważyły 
różnej wielkości paczki, które po otwarciu okazały się 
słodką niespodzianką. Wysłuchały również wierszy M. 
Brykczyńskiego „Na poczcie”, H. Szayerowej „List”, D. 
Strzemińskiej-Więckowiak „Listonosz” oraz opowiada-
nia M. Niemyckiego „Trudna sztuka pisania listów”.

  Agata Zachwieja

Mali goście szybko i trafnie odpowiadali na zagadki 
związane z listem, listonoszem i pocztą FOT. BP GŁUCHÓW

Dzień Przedszkolaka
HANDZLÓWKA 20 września to ważna data dla 
wszystkich przedszkolaków. Tego dnia obchodzony jest 
Ogólnopolski Dzień Przedszkolaka. Z tej okazji, w wielu 
przedszkolach organizowane są różne atrakcje, konkur-
sy, zabawy oraz spotkania. O przedszkolnych Solenizan-
tach nie zapomniała biblioteka w Handzlówce. Podczas 
spotkania bibliotekarka odczytała dzieciom książkę 
„W przedszkolu”. Były też chwile na zabawę w „zagadki 
z dziurką” i tutaj dzieci spisały się na medal - biblio-
tekarka nie zdążyła dokończyć czytania zagadki, a już 
wszyscy odpowiadali chórem poprawną odpowiedź. 

Marta Preizner

Święto zostało ustanowione Uchwałą Sejmu RP z 13 
września 2013 roku, aby podkreślić znaczenie eduka-
cji przedszkolnej FOT. BP HANDZLÓWKA 

Wizyta w bibliotece
ALBIGOWA 11 września uczniowie klasy IV Szko-
ły wraz z polonistką odwiedzili Bibliotekę Publiczną 
w Albigowej. Popularyzacja czytelnictwa  to nie tylko 
udział w Narodowym Czytaniu, ale szereg akcji, których 
głównym celem jest  rozbudzanie zainteresowań czy-
telniczych wśród dzieci i młodzieży naszej szkoły. Pani 
Bogusława Baran, bibliotekarka, opowiedziała o księgo-
zbiorze biblioteki. Zaprezentowała również  niezwykle 
ciekawe gry planszowe, jakie posiada w swoich zbio-
rach biblioteka, czym od razu podbiła serca uczniów. 
Wszyscy z uwagą słuchali bibliotekarki, która przedsta-
wiła zasady wypożyczania książek i regulamin bibliote-

ki. Spotkanie to z pewnością nie będzie ostatnią wizytą 
czwartoklasistów w  albigowskiej bibliotece.

Edyta Ulman 

Czwartoklasiści dowiedzieli się m.in. jak mogą zapi-
sać się do Biblioteki Publicznej FOT. EDYTA ULMAN

70 lat Wojskowego Koła Łowieckiego „Rogacz”
HANDZLÓWKA 21 września w jesiennych plene-
rach Handzlówki Wojskowe Koło Łowieckie  „Rogacz” 
w Rzeszowie obchodziło jubileusz 70-lecia swojego 
istnienia. Na uroczystość przybyły poczty sztandarowe 
zaprzyjaźnionych kół z Zarządami. Uroczystość rozpo-
częła w kościele pw. św. Piotra i Pawła w Handzlówce, 
gdzie odprawiono mszę św. w intencji myśliwych i ich 
Rodzin oraz Kolegów, którzy odeszli do Krainy Wiecznych 
Łowów. Mszę św. celebrował proboszcz parafii Handz-
lówka ks. Jan Bocek i ks. dr Janusz Winiarski – kapelan 
myśliwych. Dalsza część uroczystości odbyła się w Szkole 
Podstawowej w Handzlówce.  Na wstępie okolicznościo-
we przemówienie wygłosił Prezes Koła Jerzy Mizgała. 
Następnie odbyła się ceremonia wręczenia odznaczeń 
łowieckich i uhonorowania osób zasłużonych dla łowiec-
twa. W uznaniu zasług Kapituła Odznaczeń Łowieckich 
w Warszawie przyznała następujące odznaczenia ło-
wieckie: Złoty Medal Zasługi Łowieckiej otrzymało Koło 
Łowieckie „Rogacz” w Rzeszowie, którym to medalem 
został uhonorowany sztandar; Złom (najwyższe odzn. 
łowieckie) otrzymał Kol. Marek Koziorowski, a Brązowy 
Medal Zasługi Łowieckiej Kol. Wiesław Wróbel. Zarząd 
Okręgowy Polskiego Związku Łowieckiego w Rzeszowie 
przyznał Medal za zasługi dla łowiectwa Rzeszowszczy-
zny. Otrzymali go: Agnieszka Stachów, Halina Sobek, 
Kol. Stanisław Lasek. Zarząd Okręgowy PZŁ w Rzeszowie 
wyróżnił Kordelasem Okręgu: Kol. Jerzego Mizgałę, Kol. 
Józefa Bożka, Kol. Janusza Szyszkę. Kol. Walenty Małecki 
otrzymał Puchar z okazji 70 lat członkostwa w     kole 
łowieckim. Wielu myśliwych otrzymało dyplomy. Póź-
niej głos zabrali zaproszeni goście. Po części oficjalnej 
wszyscy zebrani przeszli do lokalu „Gościniec nad Sawą”, 
gdzie uczestniczyli w wystawnej biesiadzie myśliwskiej 
oraz mogli zwiedzić zorganizowaną tu wystawę.

Józef Bożek

Udział w uroczystości wzięli m.in. przedstawiciele or-
ganizacji łowieckich, władz samorządowych, dyrek-
torzy szkół, myśliwi i ich rodziny FOT. WKŁ „ROGACZ”

Zapisz dziecko do biblioteki!
GMINA ŁAŃCUT W bibliotekach w Albigowej, Głu-
chowie, Handzlówce, Soninie, Kosinie i Rogóżnie trwa 
projekt „Mała książka, wielki człowiek” dla najmłodszych 
czytelników (3-6 lat). Jego celem jest przypomnienie 
o korzyściach wynikających ze wspólnego, rodzinnego 
czytania. Aby przystąpić do projektu rodzic musi zapisać 
swoje dziecko do biblioteki. Następnie trzeba wypoży-

czyć książkę i odebrać Wyprawkę Czytelniczą oraz Kartę 
Małego Czytelnika, na której dzieci zbierać będą naklejki 
– otrzymają je za każde wypożyczenie książki. Po zebra-
niu 10 naklejek mały czytelnik dostanie dyplom.  (iw)

Takie wyprawki otrzymują mali czytelnicy FOT. BOGUSŁAWA BARAN

Dzień Głośnego Czytania 
GŁUCHÓW/SONINA Ogólnopolski Dzień Głośnego 
Czytania jest świętem, którego głównym celem jest 
promowanie czytania dzieciom. Czytanie uczy myślenia, 
poszerza wiedzę, ułatwia naukę i jest dobrym pomysłem 
na spędzanie wolnego czasu. 30 września Biblioteka Pu-
bliczna w Głuchowie zorganizowała spotkanie z przed-
szkolakami. Dzieci słuchając tekstu Mai Strzebońskiej 
pt. „Czarownica i kociaki” przeżywały przygody małych 
kotków oraz dobrej czarownicy, bojącej się myszy. Dużo 
radości sprawił maluchom tekst Mariusza Niemyckiego 
„Liczy baca owce, liczy” opisujący niesforne owieczki. 
Chłopcy i dziewczynki zapoznali się również z nowościa-
mi w zbiorach biblioteki.  Kilka dni wcześniej podobne 
zajęcia odbyły się także w bibliotece w Soninie. Tam 
dzieci również wysłuchały tekstu Mai Strzebońskiej 
pt. „Czarownica i pierniki.”. Mądra, ciepła opowieść 
o tajemniczej czarownicy, która nie budziła strachu, ale 
miała dobre serce bardzo się podobała grupie Leśnych 
Duszków.  Agata Zachwieja

Wspólnie spędzony czas upłynął bardzo szybko FOT. BP W SONINIE

ALBIGOWA Nie ma lepszego miejsca do świętowania 
,,Dnia Głośnego Czytania’’ niż biblioteka. Dlatego wła-
śnie Oddział Przedszkolny odwiedził Bibliotekę Publiczną 
w Albigowej. Dzieci były pod ogromnym wrażeniem, 
ponieważ pani bibliotekarka przygotowała wspaniały 
kącik, w którym przeczytała dzieciom bajkę i na której 
temat przedszkolaki wypowiadały się. Kącik był przystro-
jony pięknymi darami jesieni, dlatego też sama atmosfera 
była przyjemna. Pani zachęciła dzieci do odwiedzania 
biblioteki i do udziału w projekcie pt: ,,Mała książka, wielki 
człowiek’’. Dzieci dowiedziały się też jak należy dbać 
o książki - nie tylko te wypożyczone, ale o wszystkie. W po-
dziękowaniu przedszkolaki wręczyły bibliotekarce drobny 
upominek za poświęcony czas i przygotowanie się, zaś 
pani poczęstowała dzieci cukierkami.  Wiole�a Styś

Podobne zajęcia odbyły się także dla dzieci ze Świetlicy 
SP i przedszkolaków z grup Wiewiórki i Misie FOT. SP ALBIGOWA 
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Spotkanie z poezją w Domu Pobytu 
Dziennego Caritas dla Seniorów 
ŁAŃCUT Dzień 18 września był piękny i rozświetlony 
słońcem. Pomimo jesiennego chłodu przyniósł on dla 
nas wiele prawdziwego, serdecznego ciepła, piękna 
i radości. Tą wspaniałą atmosferę odczuwało się tuż po 
otworzeniu drzwi Domu Pobytu Dziennego Caritas dla 
Seniorów w Łańcucie, gdzie z poetycką wizytą wybrały 
się poetka Jolanta Michna i opiekunka Grupy Twórczej 
Inspira�o Urszula Pantoła. 

Podopieczni placówki czekali już na nas w pięknych 
odświętnych strojach, w jasnej i gustownie urządzonej 
świetlicy niedawno powstałego domu dla seniorów. 
Przywitało nas około 30 uśmiechniętych, pogodnych, 
życzliwych twarzy. Poezja Jolanty Michna wzruszała, 
podsycała jeszcze dobre uczucia, niosąc słuchającym 
wiele wspaniałych przeżyć. Poetka czytała wiersze 
o domu, rodzinie, tradycjach, trudach życia z jakimi 
każdy z nas się zmaga. Z wielką poetycką empa�ą 
opowiadała o cierpieniu, radościach codziennego dnia, 
szacunku do ludzi i życia. Odbiorcy z wielkim skupie-
niem wsłuchiwali się w słowa wierszy Jolanty, ogromne 
wrażenie wywarła też poezja religijna, w której po-
etka bardzo często się wyraża. Trzeba powiedzieć, że 
spotkanie to było prawdziwą wymianą poetycką, gdyż 
wcześniej został ogłoszony dla seniorów Domu Pobytu 
Dziennego konkurs na napisanie wiersza o dowolnej 
tematyce. W konkursie wzięło udział pięć pań a to co 
stworzyły naprawdę nas zachwyciło. Poproszono nas 
o ocenę tekstów, co wcale nie było łatwe. Seniorki 
wykazały naprawdę duże umiejętności literackie. 

Dom Pobytu Dziennego dla Seniorów w Łańcucie to 
wspaniały dar dla przebywających tam osób. Najstarsza 
podopieczna ma 94 lata i jak na ten słuszny wiek ma 
naprawdę dobrą kondycję. Takie miejsca przywracają 
wiarę w ludzkie dobro i poszanowanie człowieka. Je-
steśmy pod ogromnym wrażeniem organizacji placówki 
jak i wspaniałej opieki jaką otoczeni są seniorzy. 

Urszula Pantoła

Poetki i seniorzy obiecali sobie, że ich spotkanie nie 
będzie ostatnim FOT. GRUPA TWÓRCZA INSPIRATIO

Pan Józef z Markowej rejestruje lokalne 
wydarzenia 
POWIAT ŁAŃCUCKI Można go spotkać na większo-
ści imprez kulturalnych z kamerką w ręce, nie tylko 
w gminie Łańcut, ale i w całym powiecie, a nawet 
w Rzeszowie. Pan Józef Howaniec, bo on nim mowa, 
bezinteresownie filmuje wydarzenia, nagrywa na płyty 
i dostarcza je organizatorom. 

Śmiało można go nazwać lokalnym kamerzystą. 
Urodził się w 1952 roku. Mieszka w Markowej. Filmuje 
już od wielu lat. Jak mówi to jego hobby. Swój pierwszy 
film nagrał podczas pierwszej komunii świętej wnuczki 
swojej kuzynki. Filmował także wesela swoich znajo-
mych. 

- Wtedy jeszcze była technika analogowa. Nagrywało 
się na kasety wideo. Później, gdy weszła już technika 
cyfrowa obraz z kaset wideo przenosiłem na komputer. 
Jakość była gorsza, ale było wiadomo, kto jest kim - 
śmieje się pan Józef. 

Pan Józef ukończył studium elektroniczne, zajmo-
wał się naprawą sprzętów elektronicznych. Pracował 
w Spółdzielni Łańcut, w Zelmerze. Później także na 
odlewni w WSK. Obecnie jest na emeryturze. 

Bernadeta Bróż

Płyty z nagraniami lokalnych wydarzeń pan Józef 
archiwizuje także w domu FOT. BERNADETA BRÓŻ 

Z seniorami o prawie   i bezpieczeństwie 
GMINA ŁAŃCUT  5 października  w OK w Albigowej 
odbyło się kolejne spotkanie z tematem ‚’zdrowe 
pogaduchy’’ oraz ‚’prawnie świadomy i bezpieczny 
senior’’. Spotkania organizowane są przez Stowa-
rzyszenie Aktywny Senior w ramach realizowanego 
projektu ROPS. Prelekcje i wykłady prowadzone były 
przez policjanta i prawników. Uczestnicy zapoznali się 
również z ofertą badań dla seniorów. Po wykładach 
prawnicy rozmawiali z seniorami o zawiłościach tzw. 
języka prawniczego oraz udzielali cennych wskazó-

wek dotyczących spraw prawnych. W tym dniu świę-
towano także Dzień Seniora. Dlatego w drugiej części 
wieczoru spotkanie uświetnione zostało ulubioną 
przez seniorów muzyką, przy której to większość 
obecnych ruszyła na parkiet pląsając do późnych 
godzin wieczornych. O smaczny poczęstunek zadbały 
panie z Zarządu Klubu Seniora w Albigowej. Jako, że 
taniec jest wspaniałą i jedną z ulubionych form ruchu 
seniorów Stowarzyszenie Aktywny Senior nadal 
będzie uczestniczyło w organizacji wszelkiego rodzaju 
potańcówek wspólnie z chętnymi klubami seniora 
z naszej gminy, aby liczniejsze osobowo spotkania 
nabierały „klimatu”. Bogusława Falger

Spotkania z prawnikami odbyły się już również 
w Głuchowie, Cierpiszu, Kosinie, Wysokiej i Rogóżnie 
 FOT. BERNADETA BRÓŻ 

MIEJSCE NA TWOJĄ 
REKLAMĘ 

tel. 793 827 263 
lub 17 247 33 42
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ALBIGOWA Szkoła Podstawowa w Handzlówce zajęła I miejsce w Gminnym Turnie-
ju Koszykówki Dziewcząt, który odbył się w szkole w Albigowej. Drugie miejsce zajęła 
SP w Kosinie, trzecie natomiast gospodarze, czyli SP w Albigowej. Miejsce czwarte 
przypadło SP w Głuchowie, piąte natomiast SP w Soninie. Najlepszą zawodniczką 
turnieju została Estera Kołucka.  (iw)

ALBIGOWA 28 września na hali 
sportowej Szkoły Podstawowej 
w Albigowej odbył się turniej 
siatkówki o Puchar Wójta Gminy 
Łańcut, który już po raz trzeci został 
zorganizowany przez Stowarzysze-
nie Sportowo Turystyczne Gminy 
Łańcut Sportur. 

W tym roku udział w turnieju 
wzięły cztery drużyny. Mocna 

obsada turnieju gwarantowała wiele 
emocji i rozgrywki na wysokim po-
ziomie. Zespoły rywalizowały ze sobą 
systemem każdy z każdym na jednym, 
centralnym boisku. Już pierwsze me-
cze pokazały, iż turniej będzie cie-
kawy, a rywalizacja bardzo zacięta. 
Pomimo mocnej walki na boisku at-
mosfera poza nim była miła i przyja-
zna. Końcowa klasyfikacja przedsta-
wia się następująco - 1 miejsce: SST 

Lubcza Racławówka, 2 miejsce: UMKS 
Spartakus Adamówka, 3 miejsce: SST 
Sportur Gmina Łańcut, 4 miejsce: 
UKS Sokół Sieniawa. Po zakończo-
nych rozgrywkach wszystkie drużyny 
otrzymały pamiątkowe puchary oraz 

nagrody rzeczowe. Turniej oficjalnie 
zakończył wójt gminy Łańcut Jakub 
Czarnota. Mimo tego, iż nasza druży-
na uplasowała się dopiero na 3. miej-
scu cieszy poziom naszej gry. Było 
widać, że pomimo całkiem nowego 

składu nasza gra staje się coraz bar-
dziej spójna. Nasz zespół to połącze-
nie doświadczenia wniesionego przez 
starszych zawodników oraz młodzień-
czego zapału, który wprowadzają naj-
młodsi.         SST Sportur Gmina Łańcut

GMINA ŁAŃCUT  Stadiony piłkar-
skie to nie tylko miejsce rozgrywek 
sportowych, ale również przestrzeń 
publiczna, gdzie wolny czas mogą 
spędzać całe rodziny. 

Tak jest w Albigowej gdzie obok bo-
iska piłkarskiego zlokalizowana jest 

siłownia plenerowa i boisko do piłki 
siatkowej. Dzięki działaniom gminy 
Łańcut  i zaangażowaniu zarządu Arki 
Albigowa stadion wraz z otoczeniem 
pięknieje i staje się bezpieczniejszy.  - 
Mieszkańcy Albigowej oraz działacze 
Arki wielokrotnie zwracali mi uwagę na 
problem osób przebywających na tere-
nie obiektu czy okolicy wieczorami i za-
chowujących się nie zawsze we właści-
wy sposób. Dlatego zainwestowaliśmy 

w lampy LED-owe oraz monitoring, 
który działa od września i będzie jesz-
cze rozbudowany – mówi wójt Jakub 
Czarnota. 

 Z inicjatywy wójta klub otrzymał 
środki finansowe na wykonanie dwóch 
nowoczesnych i estetycznych wiat dla 
piłkarzy. Był to prezent za awans klubu do 
A klasy. Działacze Arki dodatkowo utwar-
dzili teren przy wiatach kostką brukową. 
W pracach pomógł Zakład Gospodarki 
Komunalnej Gminy Łańcut. Ponadto przy 
siłowni plenerowej pojawiły się betonowe 
kosze na śmieci, a za bramkami łapacze 
piłek. Jeszcze w tym roku zakończy się 
budowa altany, inwestycja jest finanso-
wana ze środków Unii Europejskiej, które 
klub otrzymał przy współpracy z Urzę-
dem Gminy Łańcut.  (iw)

GMINA ŁAŃCUT Na stadionie w 
Kosinie pojawiły się trzyrzędowe 
trybuny, które pomieszczą 250 
osób. Inwestycja kosztowała pra-
wie 60 tys. zł. 

- Modernizacja stadionu w Kosinie była 

zadaniem, o które zarząd klubu zabiegał 
od lat. W tym roku udało nam się zrobić 
wiele dobrego na tym obiekcie. Oprócz 
budowy trybun poprawiliśmy oświetle-
nie  w najbliższym czasie zamontujemy 
nowe wiaty dla zawodników – wylicza 
wójt Jakub Czarnota.   (iw)

Turniej był okazją do sprawdzenia się przed nowym sezonem. Mecze ligowe ruszyły 13 października  FOT. SST SPORTUR GMINA ŁAŃCUT

Turniej siatkówki o puchar wójta 

Nowe trybuny na stadionie 
w Kosinie

Stadion przed realizacją zadania                 Nowe trybuny FOT. UG ŁAŃCUT

Koszykarki z Handzlówki ze złotem

Zwycięska drużyna: E. Kołucka, J. Kasprowicz, M. Cieszyńska, Z. Kuźniar, O. Cwynar, 
M. Nawojska, N. Pelc, N. Kuźniar, M. Babiarz, K. Kuźniar   FOT. SP HANDZLÓWKA 

Nowe wiaty 

Stadion w Albigowej 
zmienia się  

Na stadionie od września działa 
monitoring FOT. UG ŁAŃCUT 
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I edycja „Handzlowskich kijków” 
już za nami. 13 października 2019 
r. z pewnością przejdzie do historii 
Handzlówki. 

Miłośnicy nordic walking 
oraz biegów przełajowych 
przyjechali na zawody nie 
tylko z Podkarpacia, ale 

z różnych zakątków Polski (m.in. Sie-
dlce, Kraków, Bełchatów, Krzczonów, 
Solec Kujawski, Skórzec). Organizatorzy 
przygotowali trasę zawodów w formie 
2,5 km pętli biegnącej po malowni-
czych okolicach stadionu sportowego 
w Handzlówce. W zależności od wybra-
nego dystansu zawodnicy przebiegli lub 
przemaszerowali z kijami 5 lub 10 km. 
Najmłodsi uczestnicy wzięli zaś udział 
w biegu na 100, 300 lub 600 metrów 
dookoła stadionu.

Trasa głównych zawodów przebie-
gała po drogach polnych, kamienistych 
i leśnych i nie należała do najłatwiej-
szych. Zróżnicowanie podłoża i prawie 
68 m różnicy wysokości na każdym 
okrążeniu mogło dać się we znaki. Po-
goda dopisała i na szczęście obyło się 
bez kontuzji. Spora w tym zasługa sę-

dziów, którzy pomogli profesjonalnie 
przygotować trasę (nikt się nie zgu-
bił) i oznaczyć miejsca, które mogłyby 
sprawić pewne problemy. Wielkie po-
dziękowania należą się tutaj główne-
mu sędziemu Andrzejowi Tylutkiemu 
z Tarnobrzega, który najpierw pomógł 
zabezpieczyć trasę zawodów, a następ-
nie z kolegami „edukował” uczestników 
podczas zawodów.

Uczniowie szkoły podstawowej 
w Handzlówce przygotowali specjalną 
niespodziankę - na trasie zawodów zna-
lazła się bowiem strefa kibica. Młodzież 
gorąco dopingowała wszystkich zawod-
ników do szybszego marszu lub biegu.

Na mecie czekały wolontariuszki 
z pamiątkowymi medalami, słodkie 
pyszności (ciasteczka), bigos myśliwski, 
kiełbasa, pierogi i wiele innych atrakcji. 
Kiedy już wszyscy zawodnicy dotarli na 
metę to po krótkim odpoczynku i posi-
leniu się smakołykami Koła Gospodyń 
Wiejskich i Klubu Seniora zamienili się 
rolami z dziećmi i młodzieżą i kibico-
wali im w trakcie biegów dookoła sta-
dionu.

Warto wspomnieć, że w Handzlów-
ce pojawiło się kilku bardzo znanych 

w Polsce i na świecie zawodników, m.in. 
mistrzowie świata i Europy w nordic 
walking: Barbara Wójcik z Krzczono-
wa, Artur Wołoszka z Siedlec, Krzysztof 
Marczak z Bełchatowa, Tomasz Wojto-
wicz z Widacza oraz Andrzej Szpunar 
z Rzeszowa w biegach przełajowych. 
Konferansjerkę prowadził wielokrotny 
mistrz Polski, Europy i świata Łukasz 
Witczuk.

Tuż przed dekoracją najlepszych 
zawodniczek i zawodników pamiąt-
kowymi kubkami nagrodzeni zostali 
przedstawiciele sponsorów, partnerów 
i organizacji wspomagających.

Po weryfikacji czasów oraz wprowa-
dzeniu niezbędnych korekt do wyników 
przez sędziów rozpoczęła się ceremo-
nia wręczania nagród. Na specjalnym 
podium kolejno stawali najlepsi zawod-
nicy na poszczególnych dystansach. 
Nagrody, dyplomy i pamiątki wręczali: 
Jakub Czarnota wójt gminy Łańcut, Ma-
teusz Witczuk dyrektor CKGŁ, Marcin 
Kisała i mistrz świata nordic walking 
Łukasz Witczuk organizatorzy „Handz-
lowskich kijków” oraz Andrzej Tylutki 
sędzia główny.

Pierwszą edycję „Handzlowskich kij-

ków” zorganizowało Centrum Kultury 
Gminy Łańcut przy zgodnej współpracy 
organizacji handzlowskich oraz dużym 
wsparciu sponsorów i partnerów. Wiel-
kie słowa podziękowania należą się też 
wszystkim tym, którzy pomogli przy 
organizacji a byli to m.in. Wójt Gminy 
Łańcut Jakub Czarnota, „Max Elektro” 
Ewa i Janusz Tomaszek, „Gościniec nad 
Sawą”, Bank Spółdzielczy w Łańcucie, 
Gabinet „Dentar” Rzeszów, „Dlapa-
cjenta.pl Internetowy Sklep Medyczny 
i Zielarski”, „Becla.pl”, „Stowarzyszenie 
Promocji i Rozwoju Wsi Handzlówka”, 
Gmina Chmielnik, „Chmielnik Zdrój”, 
HKS „Grom SZiK” Handzlówka, Ochot-
nicza Straż Pożarna w Handzlówce, 
Koło Gospodyń Wiejskich w Handz-
lówce, 12 Wielopoziomowa Drużyna 
Harcerska w Handzlówce, Klub Seniora 
w Handzlówce, Rada Sołecka w Handz-
lówce, Szkoła Podstawowa w Handz-
lówce, Stowarzyszenie Działamy Poma-
gamy – Skórzec, „Stokrotka” Albigowa, 
Zagroda „Handzlowianka”, Pioro.pl, 
Ośrodek Kultury w Handzlówce, Bogu-
mił Socha, Katarzyna Szmuc. Szczegól-
ne podziękowania należą się Annie Kluz 
sołtys Handzlówki. Marcin Kisała 
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Start!
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Trasa 
do łatwych 
nie należała

Bieg starszych dzieci

Bieg najmłodszych

Rozdanie nagród

I dekoracja 
zwycięzców
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Wyniki bieg przełajowy 10 km kobiet
1 miejsce open – Monika Bester (Kosina) 53.09 min.
2 miejsce open – Anna Kuźniar (Wysoka) 54.28 min.
3 miejsce open – Magdalena Musialik (Rzeszów) 55.50 min. 
1 miejsce w kategorii 16-40 lat – Beata Lew (Cierpisz) 1.05.32 min.
1 miejsce w kategorii 41-55 lat – Marta Kubaś (Skórzec) 1.01.11 min. 
2 miejsce w kategorii 41-55 lat – Elżbieta Blajer (Rzeszów) 1.07.47 min. 
3 miejsce w kategorii 41-55 lat – Bogusia Pogorzelska (Pepłowo) 1.22.28 min.

Wyniki bieg przełajowy 10 km mężczyzn
1 miejsce open – Andrzej Szpunar (Rzeszów) czas 38.44 min.
2 miejsce open – Adrian Walat (Rzeszów) czas 45.49 min.
3 miejsce open – Jacek Gut (Hucisko) 47:22 min.
1 miejsce w kategorii 16-40 lat – Marcin Gwizdak (Markowa) 47.48 min. 
2 miejsce w kategorii 16-40 lat – Dariusz Niedzielski (Dynów) 47.56 min.
3 miejsce w kategorii 16-40 lat – Jacek Busz (Rzeszów) 49.52 min.
1 miejsce w kategorii 41-55 lat – Sławomir Mazur (Rzeszów) 48.44 min. 
2 miejsce w kategorii 41-55 lat – Robert Piątek (Ostrów) 52.44 min. 
3 miejsce w kategorii 41-55 lat – Maciej Blajer (Rzeszów) 56.04 min.

Wyniki nordic walking 10 km kobiet
1 miejsce open – Barbara Wójcik (Krzczonów) czas 1.22.39 min.
2 miejsce open – Edyta Oleś – Ferencka (Kolbuszowa) 1.29.33 min. 

Wyniki nordic walking 10 km mężczyzn
1 miejsce open – Artur Wołoszka (Siedlce) czas 1.09.38 min.
2 miejsce open – Piotr Kordowski (Kraków) czas 1.10.32 min.
3 miejsce open – Krzysztof Marczak (Bełchatów) 1.19.09 min.
1 miejsce w kategorii 32-46 lat – Łukasz Nosek (Łańcut) 1.34.26 min.
1 miejsce w kategorii 47-62 lat – Jan Słowik (Hermanowa) 1.22.28 min. 
2 miejsce w kategorii 47-62 lat – Jerzy Wiater (Hermanowa) 1.24.36 min. 
1 miejsce w kategorii 47-62 lat – Jacek Małkiewicz (Solec Kujawski) 1.25.26 min.
1 miejsce w kategorii 63 i starsi – Aleksander Międlar (Sonina) 1.32.51 min.

Wyniki nordic walking 5 km kobiet
1 miejsce open – Bogusława Kordowska (Kraków) czas 42.14 min.
2 miejsce open – Beata Probachta (Kraczkowa) 44.13 min. 
3 miejsce open – Wiesława Kochman (Cierpisz) 45.09 min. 
1 miejsce w kategorii 10-18 lat – Weronika Bar (Gać) 46.58 min. 
2 miejsce w kategorii 10-18 lat – Julia Kądziołka (Gać) 47.00 min. 
3 miejsce w kategorii 10-18 lat – Ewelina Rajzer (Handzlówka) 48.00 min.
1 miejsce w kategorii 19-31 lat – Joanna Bem (Albigowa) 50.10 min.
1 miejsce w kategorii 32-46 lat – Renata Hawro (Handzlówka) 45.35 min. 
2 miejsce w kategorii 32-46 lat – Iwona Cwynar (Handzlówka) 45.47 min. 
3 miejsce w kategorii 32-46 lat – Elżbieta Rajzer (Handzlówka) 46.03 min.
1 miejsce w kategorii 47-62 lat – Edyta Cag - Sobczyk (Rzeszów) 53.56 min. 
2 miejsce w kategorii 47-62 lat – Marta Preizner (Handzlówka) 55.42 min. 
1 miejsce w kategorii 63 plus – Ewa Lasocińska (Leżajsk) 50.19 min.
2 miejsce w kategorii 63 plus – Stanisława Kisała (Handzlówka) 1.02.24 min.
3 miejsce w kategorii 64 plus – Barbara Lenar (Handzlówka) 1.02.25 min.

Wyniki nordic walking 5 km mężczyzn
1 miejsce open – Tomasz Wojtowicz (Widacz) czas 35.40 min.
2 miejsce open – Marek Pasierb (Rzeszów) czas 37.13 min.
3 miejsce open – Marcin Skurnica (Bełchatów) 38.25 min.
1 miejsce w kategorii 10-18 lat – Maciej Rak (Gać) 43.32 min.
2 miejsce w kategorii 10-18 lat – Jakub Tonia (Gać) 43.34 min.
3 miejsce w kategorii 10-18 lat – Karol Rajzer (Handzlówka) 43.35 min.
1 miejsce w kategorii 19-31 lat – Kacper Krzanowski (Jarosław) 45.58 min.
2 miejsce w kategorii 19-31 lat – Mateusz Witczuk (Rzeszów) 56.47 min.
1 miejsce w kategorii 32-46 lat – Zbigniew Kruk (Gać) 39.23 min. 
2 miejsce w kategorii 32-46 lat – Paweł Szembierski (Rzeszów) 40.37 min.
3 miejsce w kategorii 32-46 lat – Rafał Sobczyk (Rzeszów) 45.04 min.
1 miejsce w kategorii 47-62 lat – Marcin Kisała (Handzlówka) 42.30 min.
2 miejsce w kategorii 47-62 lat – Mariusz Szpunar (Sonina) 43.22 min. 
3 miejsce w kategorii 47-62 lat – Andrzej Czarnota (Handzlówka) 43.51 min.

Każdy uczestnik otrzymał taki medal

Wyniki biegów najmłodszych dzieci:
1 miejsce Aleksandra Niedzielska
2 miejsce Emilia Szewczyk
3 miejsce Kinga Sobek

1 miejsce Fabian Singh
2 miejsce Jakub Gugała
3 miejsce Paweł Kasprowicz

Wyniki biegów klasy 5-6 
1 miejsce Monika Międlar 
2 miejsce Daria Cwynar
3 miejsce Julia Szewczyk

1 miejsce Jan Ulman
2 miejsce Szymon Bartman
3 miejsce Franciszek Inglot

Wyniki biegów klasy 7-8 
1 miejsce Paulina Szpunar
2 miejsce Estera Kołucka
3 miejsce Anna Kluz

1 miejsce Błażej Cwynar
2 miejsce Bartłomiej Balawender
3 miejsce Marcel Piątek 


